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P r o t o k ó ł   Nr XLV/2023 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 4 maja 2023r. 

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1) Marcin Jasiński – Komendant Powiatowy PSP w Skarżysku-Kamiennej 

2) Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

3) Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

4) Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

5) Zdzisław Kuźdub – inspektor ds. p.poż. w Urzędzie Gminy 

6) Grzegorz Patura – obsługa informatyczna 

7) Anna Kowalik – obsługa Rady 

8) Milena Majchrzycka – wz. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie 

9) Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie 

10) Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności 

11) Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XLIV sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

    ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie oraz ocena 

    zasobów pomocy społecznej za 2022 rok: 

    a) wystąpienie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie, 

    b) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie informacji oraz oceny. 

7. Informacja o działalności straży pożarnej za 2022 rok: 

    a) wystąpienie Wójta Gminy, 

    b) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie informacji. 

8. Informacja na temat działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie w roku 2022: 

    a) wystąpienie Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie, 

     b) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

     c) dyskusja, 

     d) przyjęcie informacji. 

9. Sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

    za rok 2022: 

    a) wystąpienie Wójta Gminy, 

    b) stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 

    c) dyskusja, 

    d) przyjęcie sprawozdania. 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

      a) wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na lata 2023- 

          2035, 

      b) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok, 

      c) rozwoju sieci kanalizacyjnej na terenie Gminy Bliżyn, 
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      d) wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie gminy Bliżyn oraz określenia sezonu 

           kąpielowego na rok 2023. 

11. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Czterdziestą piątą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Jacek 

Krzepkowski - Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Poinformował, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy Bliżyn są transmitowane  

i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych, w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie odczytał projekt porządku obrad sesji, do którego nie zgłoszono żadnych uwag ani 

wniosków. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad XLV  sesji 

Rady. 

Za przyjęciem porządku obrad XLV sesji Rady Gminy głosowało 14 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek obrad XLV sesji 

Rady Gminy został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad XLIV sesji Rady Przewodniczący 

Rady wniósł o jego przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad XLIV sesji Rady, która odbyła się w dniu 31 marca 2023r. 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym protokół z XLIV sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatniej sesji (informacje w załączeniu). 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości - brak chętnych. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania radnych: 

Krzysztof Jurek 

Interpelacja 

Jako radny wielokrotnie poruszałem temat dotyczący niewłaściwych warunków pracy  

z interesantami w GOPS Bliżyn ze względu na brak odpowiedniej ilości pomieszczeń. 

Nadmieniam, że każdego pracownika obejmuje poufność, interesanci w poruszanych sprawach 

potrzebują prywatności, gdyż omawiane tematy są wrażliwe. Wielokrotnie pracownicy GOPS 

zgłaszali potrzebę posiadania większej przestrzeni do swojej działalności, m.in. w celu 

połączenia ze sobą różnych działów, które obecnie znajdują się w różnych budynkach. 

Zaznaczam, że sprawa już wielokrotnie była omawiana, lecz nic od wielu lat w tym zakresie 

nie zostało zrobione. Proszę o przygotowanie i dostosowanie pomieszczeń na potrzeby GOPS 

w celu obsługi interesantów. W swojej interpelacji wnoszę o pilne pozyskanie lub 

wygospodarowanie środków finansowych, uzyskanie pozwoleń i rozpoczęcie remontu na 

najwyższej kondygnacji budynku Ośrodka Zdrowia, tj. poddaszu, w celu zapewnienia 
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właściwych warunków pracy funkcjonującemu w tym budynku oddziałowi pomocy społecznej 

GOPS Bliżyn. 

Aneta Smulczyńska 

Interpelacje: 

1. Zgodnie z art.24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2023r. poz. 40 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Kopcie, kieruję 

do Pana Wójta interpelację w sprawie zamontowania bocznych szyb lub płyt przezroczystych  

w wiacie przystankowej, zlokalizowanej przy drodze powiatowej nr 0437T (przy skrzyżowaniu 

z drogą gminną dojazdową do Kopci). Obecny Przystanek ogranicza widoczność przy 

wyjeździe z drogi gminnej i włączaniu się w ruch na drodze powiatowej. Zastosowanie 

powyższego rozwiązania zapewni lepsze pole widzenia oraz wpłynie na poprawę 

bezpieczeństwa mieszkańców sołectwa Kopcie i innych uczestników ruchu drogowego. Mając 

na uwadze powyższe, uprzejmie proszę o podjęcie sprawnych działań. 

2. Zgodnie z art.24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2023r. poz. 40 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Odrowążek, 

kieruję do Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-Kamiennej, za pośrednictwem Wójta 

Gminy, interpelację w sprawie zamontowania brakujących znaków drogowych przy drodze 

powiatowej 0446T na terenie sołectwa Odrowążek: 

1) znak drogowy ostrzegawczy: A-1 niebezpieczny zakręt w prawo – przy posesji nr 63; 

2) znak drogowy informacyjny: D-15 przystanek autobusowy – przy posesji nr 80. 

Wskazuję, iż brak ww. znaków (szczególnie A-1), wpływa na pogorszenie bezpieczeństwa  

i stwarza zagrożenie dla użytkowników drogi, a w skrajnych przypadkach może doprowadzić 

nawet do wypadku. Nadmieniam, iż Zarządca drogi jest zobowiązany do dbania o prawidłowe 

oznaczenie dróg, zgodnie z zaleceniami, wynikającymi z Rozporządzenia Ministrów 

Infrastruktury oraz Spraw Wewnętrznych i Administracji. Mając na uwadze powyższe, proszę 

o pozytywne rozpatrzenie niniejszej interpelacji i nadanie biegu sprawie. 

3. Zgodnie z art.24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2023r. poz. 40 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Odrowążek, 

kieruję do Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-Kamiennej, za pośrednictwem Wójta 

Gminy, interpelację w sprawie podjęcia działań zmierzających do: 

- oczyszczenia i udrożnienia przepustów pod drogą powiatową 0446T na terenie sołectwa 

Odrowążek, przy posesjach nr 30 i 72-76 (po intensywnych opadach deszczu, woda nie ma 

możliwości odpływu, co powoduje zalewanie posesji); 

- oczyszczenia rowów wzdłuż drogi powiatowej 0446T na terenie sołectwa Odrowążek, przy 

posesjach niezamieszkałych; 

- przeprowadzenia prac korygujących ułożenie betonowych elementów utwardzających rowy, 

szczególnie przy posesjach nr 25, 26; 

- naprawy krawężnika przy drodze powiatowej 0446T na terenie sołectwa Odrowążek, przy 

posesji nr 87. Przeprowadzone prace umożliwią swobodny i sprawny przepływ wody, pozwolą 

uniknąć piętrzenia się spływającej wody oraz podtopienia terenów przyległych. Mając na 

uwadze powyższe, proszę o pozytywne rozpatrzenie niniejszej interpelacji i nadanie biegu 

sprawie. 

4. Zgodnie z art.24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U.  

z 2023r. poz. 40 z późn.zm.) oraz działając w imieniu mieszkańców sołectwa Odrowążek, 

zwracam się do Pana Wójta o wystąpienie do PGE Dystrybucja S.A. Rejon Energetyczny 

Skarżysko-Kam., w sprawie wykonania niezbędnych prac w obrębie koron drzew (przycięcie/ 

skrócenie gałęzi, itp.), szczególnie przy posesjach nr 13, 23, 24, 25,33, 52, 76, 97, 98, 100, 103, 

107, 110 i 112 na terenie sołectwa Odrowążek. Rozrastające się drzewa naruszają zasady 

bezpieczeństwa, a przy silnym wietrze mogą spowodować uszkodzenie linii energetycznej  
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i czasowe braki w dostępie do energii elektrycznej. Mając na uwadze powyższe, uprzejmie 

proszę o sprawne podjęcie niezbędnych działań. 

Odpowiedzi na powyższe interpelacje udzielił Wójt Gminy stwierdzając, że przebudowa 

poddasza w Ośrodku Zdrowia na potrzeby Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej to temat 

kosztowny, szacowany na kilkaset tysięcy złotych dlatego będą podjęte próby pozyskania 

funduszy na ten cel. Temat mógłby być rozpoczęty jeszcze w tej kadencji, jeżeli pojawiłyby się 

możliwości pozyskania dofinansowania. Odnosząc się natomiast do zamontowania bocznych 

szyb lub płyt przezroczystych na przystanku w Kopciach to było już to wykonywane 

dwukrotnie. Planuje się dokonać uzupełnień materiałem z poliwęglanu a nie szklanym. Ze 

względu na koszty i konieczność takich samych napraw na innych przystankach zostaną one 

wykonane we własnym zakresie przez pracowników gospodarczych gminy po zakupie łącznie 

odpowiedniego materiału. Pozostałe interpelacje radnej Anety Smulczyńskiej zostaną 

przekazane do właściwych instytucji. 

Ad. 6 

Informację o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie oraz ocenę 

zasobów pomocy społecznej za 2022 rok przedstawiła Milena Majchrzycka  – w zastępstwie 

za Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie (informacje  

w załączeniu). 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych  

i Socjalnych pozytywnie zaopiniowała przedstawione informacje. Pozostałe komisje: 

budżetowa oraz infrastruktury również nie wniosły uwag . 

Dyskusja 

Małgorzata Zep  nawiązała do rządowego programu „Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej”, który pojawił się od 2022r. prosząc o przybliżenie tego tematu dla 

mieszkańców, o podanie kryteriów, kto może się starać, jak wygląda proces rekrutacji, kto 

może być asystentem. Według informacji uzyskanej od Kierowniczki GOPS-u na ten rok jest 

znacznie więcej pieniędzy na ten cel bo 250tys.zł. 

Milena Majchrzycka wyjaśniła, że celem programu jest zapewnienie usług asystenta 

osobistego osoby niepełnosprawnej, mające na celu pomoc uczestnikom programu  

w wykonywaniu codziennych czynności oraz w funkcjonowaniu w życiu społecznym  

a w szczególności: wsparcie w czynnościach samoobsługowych, w tym utrzymaniu higieny 

osobistej i czynnościach pielęgnacyjnych, wsparcie w prowadzeniu gospodarstwa domowego  

i wypełnianiu ról społecznych w przypadku samodzielnego zamieszkiwania, wsparcie  

w przemieszczaniu się poza miejscem zamieszkania, wsparcie w podejmowaniu aktywności 

życiowej i komunikowaniu się z otoczeniem. Wnioski składa osoba niepełnosprawna 

posiadająca orzeczenie o stopniu niepełnosprawności. W tym momencie ośrodek dysponuje  

jednym asystentem, który jest zatrudniony w GOPS oraz trzema osobami, które są zgłoszone 

przez osoby niepełnosprawne. Nie może to być członek rodziny. Muszą mieć 6-miesięczne 

doświadczenie lub wykształcenie typu pedagog, psycholog, terapeuta czyli wykształcenie 

ukierunkowane pod kątem opieki nad osobą niepełnosprawną. 

Małgorzata Zep zapytała, ile osób było objętych w 2022r. 

Milena Majchrzycka wyjaśniła, że w ubiegłym roku było objętych 5 osób niepełnosprawnych 

natomiast w roku bieżącym takich osób jest 10. 

Małgorzata Zep zapytała, czy w roku bieżącym jest możliwość starania się przez rodziny  

o asystenta i co należy złożyć, bo wiele mieszkańców o tym nie wiedziało. 

Milena Majchrzycka wyjaśniła, że należy złożyć stosowny wniosek ale w roku bieżącym nie 

ma już miejsc, chyba żeby takie miejsce się zwolniło. W przypadku dalszego ubiegania się  

o kontynuację programu, to wniosek najlepiej złożyć w grudniu na kolejny rok. Wniosek składa 

osoba niepełnosprawna, która może wskazać osobę, którą chciałaby jako asystenta. 
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Radosław Bułka zapytał, jak wybiera się osoby spośród np. złożonych 20 wniosków w grudniu 

o takim samym znacznym stopniu niepełnosprawności.  

Milena Majchrzycka wyjaśniła, że w takiej sytuacji GOPS stara się pozyskać jak największą 

kwotę, jeżeli środki wpłyną i umowa jest podpisana to ilość godzin przyznanych dzieli się na 

ilość osób niepełnosprawnych. 

Aneta Smulczyńska zapytała, ile osób niepełnosprawnych może mieć pod swoją opieką 

asystent. 

Milena Majchrzycka wyjaśniła, że ogólnie tyle osób, aby mógł wykonywać swoje zadania. 

Mógłby mieć 4 osoby pod swoją opieką biorąc pod uwagę, że dla osoby niepełnosprawnej  

o znacznym stopniu niepełnosprawności przysługuje średnio 60 godzin miesięcznie natomiast 

o umiarkowanym stopniu 30 godzin. 

Aneta Smulczyńska zapytała, jakie wynagrodzenie przysługuje asystentowi za sprawowanie 

opieki.  

Milena Majchrzycka wyjaśniła, że 33zł brutto za godzinę. 

Małgorzata Zep zapytała, czy kwota pozyskana jest uzależniona od liczby osób, które złożyły 

wnioski. 

Milena Majchrzycka wyjaśniła, że w grudniu jest wysyłane zapotrzebowanie na środki  

w oparciu o zgłoszone wnioski. Przyznawana jest zazwyczaj kwota niższa niż wnioskowana. 

Małgorzata Zep nawiązała jeszcze do dłużników alimentacyjnych zapytując, jak wygląda 

ściągalność za 2021 rok. W 2022r. od dłużników ściągnięto kwotę 171.412,25zł. Zapytała 

również jak należy rozumieć dane dotyczące funduszu alimentacyjnego, gdzie liczba świadczeń 

wynosi 494 a liczba rodzin 29. 

Milena Majchrzycka wyjaśniła, że ściągalność poprawia się bo w 2021r. wynosiła 107.563zł, 

czyli w 2022r. była to kwota o ponad 63tys.zł większa. Odnosząc się do danych to liczba 

świadczeń jest pomnożona przez ilość miesięcy. 

Kończąc dyskusję Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bliżynie za 

2022 rok głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Za przyjęciem oceny zasobów pomocy społecznej za 2022 rok głosowało 14 radnych, głosów 

przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym ocena została przyjęta przez 

Radę. 

Ad. 7 

Informację o działalności straży pożarnej za 2022 rok przedstawił Zdzisław Kuźdub – 

inspektor ds. p.poż. w Urzędzie Gminy (informacja w załączeniu).  

W uzupełnieniu do powyższej informacji głos zabrał Marcin Jasiński – Komendant 

Powiatowy PSP w Skarżysku -Kam., który nawiązał do statystyki wyjazdów, których było 1092 

a na terenie gminy 142. Na 12 jednostek OSP w powiecie aż 5  to jednostki z terenu gminy 

Bliżyn, co świadczy o tym, że duża siła strażaków czuwa nie tylko nad bezpieczeństwem 

mieszkańców tej gminy ale również powiatu. Jeżeli chodzi o wyjazdowość to jest ich więcej 

do miejscowych zdarzeń niż pożarów. Mniej pożarów wynikało ze sprzyjającej aury 

pogodowej. Komendant zwrócił uwagę na wykonane w ubiegłym roku remonty strażnic, 

doposażenie jednostek w sprzęt ratowniczo-gaśniczy. Z zasobów komendy powiatowej do OSP 

Bliżyn trafił prawie nowy jak dla jednostki, 16-letni samochód z małym przebiegiem, który 

jeszcze będzie służył  na terenie gminy. Podziękował radnym, wójtowi za dotację, która 

wpłynęła na fundusz wsparcia dla komendy powiatowej PSP, za środki przeznaczane na 

ochotnicze straże pożarne w wysokości 251tys.zł oraz pozyskiwane środki zewnętrzne. Oprócz 

podziękowań dla radnych, wójta, sekretarza, komendanta przekazał na ręce komendanta 

życzenia z okazji międzynarodowego Dnia Strażaka, który przypada 4 maja, dla druhen  
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i druhów z terenu gminy Bliżyn, za ich dotychczasową pracę i zaangażowanie, aby służba ta 

przynosiła im wiele satysfakcji i dumy.  

Do życzeń dołączył się Przewodniczący Rady od całej Rady. 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski na wstępie podziękował strażakom za niesioną pomoc mieszkańcom. 

Ze sprawozdania wynika, że jednostka OSP Bliżyn otrzymała w roku ubiegłym sporą kwotę na 

zakupy i wyposażenie bo według jego obliczeń 26.730zł. Niestety da się jednak zauważyć 

nieporozumienia między jednostką OSP Bliżyn a władzą wykonawczą gminy. Kulminacją tego 

było niewystawienie pocztu sztandarowego w dniu wczorajszym na uroczystościach 

trzeciomajowych. Radny nie wie jakie jest podłoże tych nieporozumień, czy to jest protest, jeśli 

tak to przeciw komu bądź czemu. Dlatego prosił Komendanta, Wójta o spotkanie z Zarządem 

OSP Bliżyn by przedyskutować drażniące tematy i w przyszłości uniknąć takich zachowań 

jakie miały miejsce wczoraj. 

Aneta Smulczyńska podziękowała za złożone sprawozdania za 2022 rok. Widoczny jest 

dynamiczny rozwój jednostek ochotniczych straży pożarnych, radni dostrzegają działania 

ukierunkowane na prace remontowe przy samochodach, strażnicach a także starania celem 

pozyskiwania środków zewnętrznych na takie działania. Poinformowała przy tym, że  

w najbliższym czasie zostaną uruchomione środki europejskie w ramach nowego programu 

regionalnego na lata 2021-2027. Jest to program Fundusze Europejskie dla świętokrzyskiego.  

Pewna pula środków zostanie skierowana do ochotniczych straży pożarnych. Radna zachęcała 

do zainteresowania się tym konkursem, naborem, który rozpocznie się w połowie czerwca 

bieżącego roku i skierowany jest do ochotniczych straży pożarnych funkcjonujących  

w krajowym systemie ratowniczo-gaśniczym oraz do jednostek aspirujących do włączenia do 

tego systemu. Alokacja na nabór wynosi 23 mln 580tys.zł, maksymalne dofinansowanie  

w programie to 85%, czyli 15% to wkład własny. Środki można przeznaczyć na zakup 

samochodu, zakup sprzętu do prowadzenia akcji ratowniczych i usuwania skutków zjawisk 

katastrofalnych lub poważnych awarii chemiczno-ekologicznych. Możliwe będzie 

przeznaczenie części środków na rozbudowę, modernizację infrastruktury służb ratowniczych. 

Kryteria naboru są już dostępne na stronie internetowej programu RPO Świętokrzyskie. Radna 

zachęcała do przeanalizowania, co jest oceniane, w jakiej skali punktowej, tak by do połowy 

czerwca przygotować się do udziału w konkursie a regulamin ze szczegółowymi zasadami 

pojawi się wkrótce na stronie internetowej programu. Pan Komendant wspominał, że jednostka 

OSP Sorbin czy Mroczków oczekuje na nowy bądź nowszy wóz,  to ten program stwarza szanse 

ku temu, dlatego zachęcała do zainteresowania się tym programem. 

Jacek Krzepkowski nawiązał do sprawozdania, z którego wynika, że analizując wydatki  

i dochody poszczególnych jednostek zauważa się, że wszystkie jednostki, za wyjątkiem OSP 

Bliżyn, pozyskują środki zewnętrzne. Dlatego kierownictwo tej jednostki powinno bardziej 

zaangażować się w pozyskiwanie środków by nie korzystać w większości ze środków budżetu 

gminy. Ponadto współpraca między Radą Gminy, Urzędem Gminy a tą jednostką nie układa 

się najlepiej, co powinno się zmienić i ulec poprawie. 

Zdzisław Kuźdub przyjął słowa krytyki chociaż jako komendant zrobił wszystko, by 

zabezpieczyć udział strażaków w uroczystościach, bo dla niego osobiście jest to zaszczyt  

i honor dlatego taką wiedzę zawsze stara się przekazać druhom. Jednostka OSP Bliżyn stara się 

również pozyskiwać pieniądze. Wyrażają duże zaangażowanie poprawą stanu technicznego 

obiektu, planują obecnie remont pierwszego boksu garażowego, wymianę posadzki i nie można 

powiedzieć, że są nieaktywni. Nie toleruje jednakże takich zachowań jak brak pocztu 

sztandarowego na uroczystościach i w tym względzie wspólnie z Wójtem przeprowadzi 

rozmowy z Prezesem, Zarządem jednostki na ten temat. Odnosząc się do pozyskania środków 

unijnych to rozumie, że są to środki marszałkowskie. Postara się aplikować o takie środki jeżeli 

tylko będzie to możliwe. Ale przy zakupie samochodu dla OSP Nowy Odrowążek przyznana 
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dotacja przez Marszałka w wysokości 20tys. zł nie doszła do skutku bo okazało się, że za 

wcześnie wydaliśmy pieniądze niż otrzymaliśmy dotację.  

Jacek Krzepkowski stwierdził, że radni doceniają działalność OSP i nie umniejsza się im 

zasług, jednostki są mobilne i działają bo zaangażowanie jest widoczne, choćby w okresie 

pandemii, jednakże na pewne względy jako radni zwracają uwagę. 

Wójt na wstępie złożył najserdeczniejsze życzenia strażakom z okazji święta przypadającego 

w dniu dzisiejszym. Zaistniałą sytuację w dniu wczorajszym pozostawi bez komentarza, bo 

chyba w 112-letniej działalności OSP Bliżyn taka sytuacja nie miała miejsca, by nie był 

wystawiony poczet sztandarowy. Dlatego z komendantem przeprowadzą rozmowy w tej 

sprawie. Wójt dodał, że nie ma konfliktu między nim a OSP Bliżyn, są to raczej utarczki 

słowne, dziecinne, raczej dotyczą jednej osoby. Odnosząc się natomiast do pozyskiwania 

środków zewnętrznych to rok ubiegły był jednym z lepszych pod tym względem. Głównie był 

to sprzęt do akcji ratowniczo-gaśniczej, szczególnie wyróżnia się jednostka OSP w Nowym 

Odrowążku gdzie bardzo widoczne jest zaangażowanie Prezesa tej jednostki. Przy 

pozyskiwaniu środków duży udział ma Sekretarz Gminy, który wspólnie z prezesami 

przygotowywał wnioski. W roku bieżącym są również szanse na pozyskiwanie środków 

zewnętrznych. Kończąc stwierdził, że stan jednostek jeśli chodzi o zaplecze poprawia się, 

również dzięki środkom z funduszu sołeckiego. Wójt podziękował komendantowi, strażakom 

za ich pracę i zaangażowanie. 

Aneta Smulczyńska doprecyzowała swoją wypowiedź na temat dofinansowania. Środki  

o których radna mówiła są środkami europejskimi wdrażanymi na terenie naszego 

województwa w ramach programu regionalnego „Fundusze Europejskie dla świętokrzyskiego 

2021-2027”. W połowie czerwca zostanie uruchomiony nabór w ramach działania  

2.5. Gospodarowanie zasobami wody i przeciwdziałanie klęskom żywiołowym. Wszystkie 

wnioski złożone w ramach tego naboru zostaną poddane ocenie formalnej i ocenie 

merytorycznej dopuszczającej w oparciu o kryteria ogólne i specyficzne oraz ocenie 

merytorycznej punktowej w oparciu o kryteria punktowe i rozstrzygające. Nabór ma charakter 

otwarty i wszystkie wnioski zostaną poddane ocenie  i te które uzyskają największą ilość 

punktów w ramach dostępnej alokacji dostaną dofinansowanie. Dlatego ważne jest, aby 

wniosek został przygotowany jak najlepiej, aby mógł uzyskać jak największą liczbę punktów  

a tym samym dofinansowanie. 

Do naboru, o którym mówiła radna Aneta Smulczyńska odniósł się Wójt Gminy stwierdzając, 

że dokładnie jest mu znany ten nabór. System punktacji jest taki, że najwięcej punktów można 

uzyskać za wysokość wkładu własnego, 15% to jest obowiązkowy wkład własny. Planując 

zakup nowego samochodu trzeba się liczyć z kwotą około 1 mln 100tys. zł dlatego minimum 

wkładu własnego to 200tys.zł, które należałoby zabezpieczyć. Dla gmin mniej zasobnych 

środki te będą niedostępne bo bogate gminy takie jak Nowiny, Morawica zabezpieczając 

wyższy wkład własny na poziomie 30-40% zwiększą swoje szanse, blokując środki dla takiej 

gminy jak nasza. I to jest słaby punkt tego naboru, który gminie zablokuje ścieżkę do tych 

środków.  

Grzegorz Wróbel nawiązał do uroczystości obchodów 3 Maja stwierdzając, że w roku 

ubiegłym też była tylko 2-osobowa delegacja OSP Bliżyn przy poczcie sztandarowym i ten 

problem tej straży trwa od dawna, co jest widoczne. Jeżeli strażakowi nie podoba się działalność 

to niech złoży mundur i odejdzie. Zapytał komendanta ilu strażaków w wieku 20-25 lat przyszło 

w ostatnim czasie do ochotniczej straży w Bliżynie. 

Zdzisław Kuźdub wyjaśnił, że jednostka liczy 33 strażaków i jest dość młodą jednostką. 

Grzegorz Wróbel uważa, że na taką ilość strażaków powinno się znaleźć trzech by stanąć  

w poczcie sztandarowym. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 
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Za przyjęciem informacji o działalności straży pożarnej za 2022 rok głosowało 14 radnych, 

głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym informacja została 

przyjęta przez Radę. 

Ad. 8 

Informację o działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie za 2022 rok przedstawiła 

Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie (informacja  

w załączeniu). 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem informacji. 

Za przyjęciem informacji o działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Bliżynie za 2022 rok 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym informacja została przyjęta przez Radę. 

Ad. 9 

Przechodząc do punktu 9 porządku obrad, sprawozdanie z realizacji rocznego programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi za rok 2022 przedstawił Mariusz Walachnia – 

Wójt Gminy (sprawozdanie w załączeniu).  

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych  

i Socjalnych pozytywnie zaopiniowała przedstawioną informację. Pozostałe komisje: 

budżetowa oraz infrastruktury również nie wniosły uwag . 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem sprawozdania. 

Za przyjęciem sprawozdania z realizacji rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2022 głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 0, w związku z czym sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę. 

 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Przewodniczący Rady zgłosił 

wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał. 

Za przyjęciem wniosku Przewodniczącego Rady głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 10 

a) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bliżyn na lata 2023-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja  

Sławomir Młodawski nawiązał do wniosku składanego w 2022r. do budżetu gminy na 2023 

rok na wykonanie projektu technicznego drogi w okolicy pętli do ul.Rudowskiego, gdzie 

powstają nowe domy. Uzyskał wtedy informację, że ze względu na brak środków finansowych, 

chodziło o środki rzędu 25tys. zł, wniosek wtedy nie został przyjęty do tegorocznego budżetu. 

Dlatego radny liczył, że w ramach wolnych środków uda się wygospodarować tą kwotę. 

Wójt wyjaśnił, że temat był poruszony na spotkaniu w ubiegłym tygodniu ale ze względu na 

to, że projekt uchwały już powstał i był przygotowany dla radnych przez Panią Skarbnik 

ustalono, że temat ten wróci na kolejną sesję. Chodzi o odcinek około 150m. To było 

zauważone przy objeździe dróg i tak samo chodzi o drogę po drugiej stronie zalewu na osiedlu, 

gdzie już powstał projekt. Wójt uważa, że zaproponowana kwota na projekt powinna 

wystarczyć. 

Sławomir Młodawski podziękował, że sprawa idzie w dobrym kierunku. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 
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Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Bliżyn na lata 2023-2035 głosowało 13 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów 

wstrzymujących się – 1, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLV/310/2023 

w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bliżyn na 

lata 2023-2035. 

b) 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok 
odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja  

Krzysztof Jurek zabrał głos jedynie w celach informacyjnych ponieważ po posiedzeniu 

Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej i dokonanym objeździe w dniu 2 maja dróg gminnych 

Komisja wystąpiła o przeniesienie kwoty 150tys. zł w ramach pozostałych wolnych środków 

189tys.zł na remonty dodatkowe dróg. W wyniku objazdu zauważono takie odcinki dróg, które 

nie nadają się do remontów cząstkowych a jedynie do położenia nakładki na całej długości 

drogi. Chodzi głównie o drogę Kucębów Dolny - Kucębów Odcinek, która wymaga pilnego 

remontu. Także takiego samego remontu wymaga droga od ul. Zafabrycznej do Drożdżowa, 

ale ten odcinek dopiero do realizacji po wykonanych pracach kanalizacyjnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLV/311/2023 w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie Gminy Bliżyn na 2023 rok.  

c) 

Projekt uchwały w sprawie rozwoju sieci kanalizacyjnej na terenie Gminy Bliżyn odczytał 

Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja 

Sławomir Młodawski zapytał Wójta, ile potrwa realizacja projektów kanalizacyjnych, by 

mieszkańcy wiedzieli kiedy mogą się spodziewać realizacji tych zadań. 

Wójt wyjaśnił, że tak jak mówił na komisjach i na spotkaniu z radnymi, że jest to bardzo 

ambitny plan. Do wykonania jest 8 odcinków kanalizacji. W ocenie Wójta to są dwie kadencje 

na realizację tych zadań. Są to kosztowne zadania. Na początku kadencji istniała obawa co do 

realizacji zadań kanalizacyjnych. Jednak dzięki środkom rządowym w tym roku będzie 

zakończona budowa kanalizacji w Ubyszowie a jutro zostanie podpisana umowa na budowę 

kanalizacji Gostków-Gilów. Z unii takie gminy wiejskie jak Bliżyn nie mogłyby aplikować  

o środki. Przewidywany jest jeszcze jeden nabór z „Polskiego Ładu”, będą środki z PROW-u 

na mniejsze zadania i ma nadzieję, że zostanie odblokowany program, w którym również 

przewiduje się środki na takie inwestycje. Dlatego sukcesywnie będą wykonywane projekty, 

głównym wyznacznikiem najbardziej efektywnym  jest ilość mieszkańców na 1 km sieci.  

Sławomir Młodawski zapytał o wkład własny przy realizacji takich inwestycji. 

Wójt wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy  wkład własny wynosi 5%, w przypadku Gostkowa  

i Gilowa będzie to więcej bo dołożono dodatkowo 500tys.zł. Jest jeszcze jeden pozytywny 

aspekt realizacji tych zadań a mianowicie zwrot VAT-u. Są to dość pokaźne środki dlatego im 

więcej będzie się budować takich inwestycji, to tym więcej gmina odzyska zwrotu i to może 

stanowić wkład własny w kolejnych inwestycjach. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały: 
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Za przyjęciem uchwały w sprawie rozwoju sieci kanalizacyjnej na terenie Gminy Bliżyn 

głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, głosów wstrzymujących się – 0, w związku  

z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XLV/312/2023 w sprawie rozwoju sieci 

kanalizacyjnej na terenie Gminy Bliżyn. 

d) 

Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie gminy Bliżyn oraz 

określenia sezonu kąpielowego na rok 2023 odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały.  

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały: 

Za przyjęciem uchwały w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie gminy Bliżyn 

oraz określenia sezonu kąpielowego na rok 2023 głosowało 14 radnych, głosów przeciwko – 0, 

głosów wstrzymujących się – 0, w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę  

Nr XLV/313/2023 w sprawie wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie gminy Bliżyn 

oraz określenia sezonu kąpielowego na rok 2023. 

Ad. 11 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Sławomir Młodawski wrócił do obchodów uchwalenia konstytucji 3 Maja z dnia wczorajszego 

i do zachowania uczniów ze szkół w kościele przy pocztach sztandarowych, co chyba wszyscy 

zauważyli. Napawa to radnego smutkiem i bólem. Radny nie wini tutaj uczniów ale osoby ich 

przygotowujące do takich uroczystości. Bycie w poczcie sztandarowym powinno być dumą  

i zaszczytem dlatego młodzież powinna być odpowiednio przygotowana do pełnienia tej roli. 

Jacek Krzepkowski dodał, że dzieciom nie ma się co dziwić bo to dla nich jest na pewno stres, 

a szczególnie dla tych, którzy  po raz pierwszy uczestniczą w takiej uroczystości.  

Wiesław Gregiel prosił o wyrównanie drogi między ul. Podleśną a Jastrzębią zniszczoną przez 

pojazdy leśne. Ludzie, którzy mają tam działki, mają problem z dojazdem do nich. 

Wójt wyjaśnił, że jest już po rozmowach  z firmami leśnymi, które obiecały wyrównać 

powstałe tam koleiny. 

Jacek Krzepkowski podziękował radnym: Dorocie Cukrowskiej, Agnieszce Świercz  

i Sławomirowi Młodawskiemu za udział w poczcie sztandarowym w dniu 3 Maja. 

Ad. 12 

Obrady sesji trwały od godz. 902 do godz. 1122. 

Czterdziestą piątą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Jacek Krzepkowski – Przewodniczący 

Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

 

Anna Kowalik 

 

 


